



Zhengqi Ren

Beijing

PRACTICE AREAS

- Antitrust/competition
- Corporate compliance
- Data protection
- Dispute resolution
- International sanctions and export controls
- Outbound investment

PROFESSIONAL EXPERIENCE

Mr. Ren's practice covers data compliance, antitrust/competition law, international sanctions and export controls, and outbound compliance for Chinese enterprises. He also closely follows emerging regulatory developments in areas such as artificial intelligence, autonomous driving, and surveying and geographic information. Mr. Ren's clients span a wide range of industries, including artificial intelligence, intelligent driving, new energy, automotive, internet platforms, data services, healthcare, advanced manufacturing, and new consumer sectors.

In the area of data compliance, Mr. Ren advises on China cybersecurity and data protection compliance matters in connection with multiple US and Hong Kong IPO projects, conducts data compliance due diligence in China and overseas jurisdictions for private equity investments and M&A transactions, and assists clients with internal data compliance assessments, remediation implementation, and compliance program development. Mr. Ren also has an in-depth understanding of data protection regulations in major jurisdictions including the United States, the European Union, the United Kingdom, and Singapore.

In the area of antitrust/competition law, Mr. Ren's experience encompasses global regulatory filing analysis, antitrust and national security review filings in China and overseas jurisdictions, monitoring trustee engagements for conditionally approved transactions, antitrust investigation defense, and compliance program development. He has also assisted a globally renowned internet and smart hardware company in multiple antitrust litigations in China, including cases heard by the Supreme People's Court.

In the area of international sanctions and export controls, Mr. Ren provides sanctions and export control compliance services for multiple Hong Kong IPO projects, advises companies on an ongoing basis regarding US economic sanctions and export control matters, and counsels clients on China's technology export restrictions, export controls, and related countermeasures.

In the area of outbound investment compliance for Chinese enterprises, Mr. Ren advises companies

on a broad range of cutting-edge compliance issues, including US cross-border investment security reviews (Reverse CFIUS regime), restrictions on cross-border data transfers to China, and regulatory restrictions relating to connected vehicles and the photovoltaic industry.

EDUCATION

Mr. Ren received an LL.B. degree in 2023 from Peking University.

QUALIFICATIONS

PRC Bar Qualification

CCRC-PIPCA

WORKING LANGUAGES

Chinese, English



任正奇

北京

业务领域

- 反垄断/竞争法
- 公司合规
- 数据保护
- 争议解决
- 国际制裁与出口管制
- 境外投资

工作经历

任正奇先生的执业领域涵盖数据合规、反垄断、国际制裁与出口管制以及中国企业出海合规，并持续关注人工智能、自动驾驶及测绘地理信息等前沿监管议题。任正奇先生服务的客户涉及人工智能、智能驾驶、新能源、汽车、互联网平台、数据服务、医疗健康、先进制造及新消费等多个行业领域。

在数据合规领域，任正奇先生为多个美股及港股上市项目提供中国网络安全与数据保护合规法律服务，在私募股权投资和并购交易中负责中国及海外数据合规尽职调查，并协助客户开展内部数据合规审查、整改落地及合规体系建设。任正奇先生对美国、欧盟、英国、新加坡等主要司法辖区的数据保护规则亦有深入了解。

在反垄断/竞争法领域，任正奇先生的经验覆盖全球监管申报分析、中国及海外反垄断和国家安全审查申报、附条件批准案件监督受托人、反垄断调查应对以及合规体系建设，并协助一家全球知名互联网及智能硬件企业处理在中国的多起反垄断诉讼，包括最高人民法院审理的案件。

在国际制裁与出口管制领域，任正奇先生为多个港股上市项目提供国际制裁与出口管制合规服务，就美国经济制裁及出口管制事项为企业持续提供合规咨询，并向客户就中国技术出口限制、出口管制及相关反制措施提供咨询。

在中国企业出海合规领域，任正奇先生就美国跨境投资安全审查、对华数据跨境限制、网联汽车及光伏行业相关限制等众多前沿新兴合规问题为出海企业提供法律服务。

教育背景

任正奇先生于 2023 年获得北京大学法学学士学位。

执业资格

中华人民共和国法律职业资格
个人信息保护合规审计师认证

工作语言
中文、英文